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Abstract

        
The effects of vitamin E (vit.E, d-α-tocopherol acid succinate) on the growth and the morphological differentiation of 4 representative murine neuroblastoma cell lines: C1300 (wild type), NS-20 (cholinergic type), N-18 (inactive type), N1E-115 (adrenergic type), and the combined effects of vit.E and cis-diamminedichloroplatinum(II)(cisplatin, CDDP) were studied in culture.
Vitamin E inhibited the growth of all clonal cells in a dose dependent manner, especially that of NS-20 cells, and it caused significant morphological differentiation only in NS-20 cells. In addition, vit.E enhanced the growth inhibition of C1300 cells by cisplatin in an additive manner, but not that of NS-20 cells.
These suggested that both phenomena induced by vit.E may not always occur in parallel in each clonal neuroblastoma, and both mechanisms might be different.


      
        
Zusammenfassung

        
Der Effekt von Vitamin E auf das Wachstum und die morphologische Differenzierung von 4 repräsentativen Zellinien des Neuroblastoms (C1300 - wild type, NS-20 - cholinergic type, N-18 - inactive type und N1E-115 - adrenergic type) wurden untersucht. Dabei wurden die kombinierten Effekte von Vitamin E und Cisplatin (CDDP) in der Zellkultur untersucht.
Vitamin E konnte dabei das Wachstum aller klonalen Zellen dosisabhängig hemmen, insbesondere in den Zellkulturen von NS-20, und induzierte eine signifikante morphologische Differenzierung allerdings nur in diesen Zellkulturen. Darüber hinaus steigerte Vitamin E die durch Cisplatinum bedingte Wachstumshemmung von C1300 Zellen, aber nicht die von NS-20-Zellen.
Diese Ergebnisse lassen vermuten, daß die von Vitamin E induzierten Phänomene nicht immer in jedem klonalen Neuroblastom auftreten und daß beide Hemmechanismen unterschiedlicher Natur sind.


      

Key words

Vitamin E - Neuroblastoma in vitro-culture - Cisplatin
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